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Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2015. március 26-ai 

munkaterv szerinti nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: Dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Hezler Gabriella, Illeg 

Pál, Torma Lajos, Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt:  Módi Miklós bizottsági tag 

 

 

Dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 17 óra 3 perckor megnyitotta. 

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen van. Ismertette 

a meghívóban kiküldött napirendi pontokat. Kérte, hogy zárt ülés keretében tárgyalják az „Egyedi 

szociális ügyben érkezett 10-SZOC/49-9/2015. iktatószámú fellebbezés elbírálása” című napirendi 

pontot is. 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, hogy szavazzanak. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

34/2014. (III.26.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2015. 

március 26-ai munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

 

1. A Képviselő-testület 2015. március 31-ei nyílt ülése előterjesztéseinek megvitatása: 

- Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés 

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

- Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 18/2014. (XI.29.) önkormányzati rendelet módosítása 

- Döntés a Családok Átmeneti Otthonának fejlesztéséről 

- Oroszlány, Népek barátsága utca 45. fszt. 1., és Népek barátsága utca 47. fszt. 2. szám 

alatti orvosi rendelőként működő ingatlanok megvásárlásának előkészítése 

- Az önkormányzati intézmények gazdasági szervezeteinek a Polgármesteri Hivatalba 

történő integrálását érintő feladatok végrehajtásának II. üteméről 

- Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2014. évi beszámolója 

-  

Zárt ülés 

2.  Egyedi szociális ügyben érkezett 10-SZOC/49-9/2015. iktatószámú fellebbezés elbírálása 

3.  Egyedi szociális kérelmek elbírálása 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 
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1.  NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2015. március 31-ei nyílt ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztés 10-es pontját. 

 

Mátics Katalin intézményvezető elmondta, hogy a szakemberek megállapították, hogy a patkányok 

szaporodása a szemetesedéssel összefüggésben van, így a Nyíres dűlőben a közmunkaprogram 

keretében nagyszabású szemétgyűjtésbe kezdenek. 

 

Hermann Edit bizottsági tag elmondta, hogy más cégtől is lehetne árajánlatot kérni patkányírásra, 

szívesen ad telefonszámokat a Szociális Szolgálat részére. 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

18/2014. (XI.29.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Dr. File Beáta jegyző tájékoztatta a bizottságot a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 

önkormányzati rendelet szükséges módosításairól. Apróbb technikai módosításokat kellett eszközölni 

úgy, mint a hivatal megnevezése, valamint a bizottsági meghívók egységes küldése. Az „Otthon 

Melege Program” vonatkozásában pedig hatásköröket ad a Városfejlesztési és Környezetvédelmi 

Bizottság kezébe.  

 

Miután hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

35/2015. (III.26.) ESZB határozata 

az „Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 18/2014. (XI.29.) önkormányzati rendelet módosítása” című előterjesztés 

véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-

testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 18/2014. (XI.29.) önkormányzati rendelet 

módosítása” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Döntés a Családok Átmeneti Otthonának fejlesztéséről 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 

 

Mátics Katalin intézményvezető köszönetet mondott Imrő Jánosnak a pályázat benyújtásában 

nyújtott segítségért. Elmondta, hogy minden intézményükre ráfér bármilyen fejlesztés.  

 

Dr. Mátics István elnök kiegészítésként elmondta, hogy az engedélyes tervek felülvizsgálatára, a 

kiviteli tervek elkészítésre 6 M forint költséget is el kell különíteni, amit a céltartalék terhére biztosít 

az önkormányzat.   
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Miután több hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

36/2015. (III.26.) ESZB határozata 

a „Döntés a Családok Átmeneti Otthonának fejlesztéséről” című előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Döntés a Családok Átmeneti Otthonának 

fejlesztéséről” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Oroszlány, Népek barátsága utca 45. fszt. 1., és Népek barátsága utca 47. fszt. 2. szám alatti orvosi 

rendelőként működő ingatlanok megvásárlásának előkészítése 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, hogy már több éve tárgyalnak az ingatlanokról, ha az 

igazságügyi árszakértő véleményét elfogadja Dorsich úr, akkor létrejöhet a megállapodás. A 

megoldási szándék az önkormányzat részéről megvan. 

 

Miután több hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

37/2015. (III.26.) ESZB határozata 

az „Oroszlány, Népek barátsága utca 45. fszt. 1., és Népek barátsága utca 47. fszt. 2. szám alatti 

orvosi rendelőként működő ingatlanok megvásárlásának előkészítése” című előterjesztés 

véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány, Népek barátsága utca 45. fszt. 1., és 

Népek barátsága utca 47. fszt. 2. szám alatti orvosi rendelőként működő ingatlanok megvásárlásának 

előkészítése” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Az önkormányzati intézmények gazdasági szervezeteinek a Polgármesteri Hivatalba történő 

integrálását érintő feladatok végrehajtásának II. üteméről 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy április 1-jétől jogszabályi felhatalmazás alapján az Oroszlányi 

Polgármesteri Hivatalba integrálódnak az Oroszlány Város Óvodái, a Kölcsey Ferenc Művelődési 

Központ és a Gárdonyi Géza Városi Könyvtár önkormányzati intézmények gazdasági szervezeteinek 

feladatai, valamint az Önkormányzati Szociális Szolgálat számviteli-pénzügyi és munkaügyi feladatai. 
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Ez 28 főt érint.  Az átvételük úgy történik, hogy részben a hivatalban történik a munkavégzés, részben 

pedig az intézményeknél marad a feladatellátás. A könyvelési és pénzügyes kollégák jönnek át a 

polgármesteri hivatal épületébe, ami nem plusz létszámot jelent. Ez nagyon nagy feladat, a 

munkamegosztási megállapodás igazából egy keretszabályozás, hogy tisztán lássák, melyek azok a 

feladatok és hatáskörök, amit az intézményvezetők és mi az, amit a jegyző fog ellátni. Elmondta még, 

hogy szinte napi egyeztetésben van az intézményvezetőkkel. Az első pénzügyi jelentés az első 

negyedév vonatkozásában április 20-án van a kincstár felé. Köszönetét fejezte ki a jelenlévő Mátics 

Katalinnak és a többi intézményvezetőnek is az eddigi együttműködésért.  

 

Torma Lajos bizottsági tag véleménye az volt, hogy egy fél év múlva érdemes volna a 

tapasztalatokat ismételten napirendre venni és megnézni, mi az, amin változtatni kellene.  

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy a lényeg a részletekben rejtőzik, a szabályozásoknak utána 

kell menni.  

Miután több hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

38/2015. (III.26.) ESZB határozata 

„Az önkormányzati intézmények gazdasági szervezeteinek a Polgármesteri Hivatalba történő 

integrálását érintő feladatok végrehajtásának II. üteméről” 

 című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az önkormányzati intézmények gazdasági 

szervezeteinek a Polgármesteri Hivatalba történő integrálását érintő feladatok végrehajtásának II. 

üteméről” című előterjesztést  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Dr. File Beáta jegyző 17 óra 27 perckor elhagyta a bizottság ülését.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag 17 óra 27 perckor elhagyta a bizottság ülését. A jelenlévő bizottsági 

tagok létszáma 5 fő.   

 

Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2014. évi beszámolója 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 

 

Mátics Katalin intézményvezető szóban kiegészítette beszámolóját. Elmondta, hogy az 

adósságkezelés adatait megvizsgálva komoly mértékben csökkentek a bevonható összegek. Nem a 

rászorulók lettek kevesebben, hanem a jogszabályok változtak úgy, hogy nem lehet több embernek 

segítséget nyújtani.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag 17 óra 29 perckor visszatért a bizottság ülésére. A jelenlévő bizottsági 

tagok száma 6 fő. 

 

Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag 17 óra 30 perckor elhagyta a bizottság ülését. A jelenlévő 

bizottsági tagok száma 5 fő  

 

Mátics Katalin intézményvezető elmondta, hogy bízik az új önkormányzati rendeletben, ehhez 

állami támogatás nem fog járni, ezt a városnak kell kigazdálkodni. Most még nem tudja, hogy fog 
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működni, tanulmányok készítésére nem volt lehetőség, ezért javasolta, hogy egy pár hónap múlva 

vizsgálják meg a hatását.  

A szociális étkeztetéssel kapcsolatban elmondta, hogy komoly igény van rá, mindig maximális 

adagokat készítenek, a házi segítség nyújtás folyamatosan feltöltött, várólista is kialakul. 

 

Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag 17 óra 34 perckor visszatért a bizottság ülésére. A jelenlévő 

bizottsági tagok száma: 6 fő 

 

Mátics Katalin intézményvezető elmondta az Idősek Klubjával kapcsolatban, hogy egyre idősebbek 

a klubba járók, ezért annak ellenére, hogy a létszám feltöltött, a napi benntlétek száma átlagosan 

majdnem a felére csökkent.  

Az Idősek Gondozó Házával is hasonló a helyzet, várólista van, komolyan kell számolni azzal, hogy a 

napi átlag ne legyen 30 fő felett. 2014. év végén volt, hogy létszámon felül is voltak gondozottaik. 

Véleménye szerint az idősek méltatlanul vannak elhelyezve, és a helyzet rosszabbodik. 

A családsegítés tekintetében elmondta, hogy hasonló a helyzet, mint 2013. évben, elsősorban 

megélhetési és anyagi problémák vannak, gyakori az ügyintézési segítségnyújtás, ami kardinális 

változás, hogy sok idős korú veszi igénybe.  

Az Éjjeli Menedékhellyel kapcsolatban elmondta, hogy csökkent a napi ellátottak száma az elmúlt 

időszakban. Egyre több nő és fiatal kerül az ellátottak körébe, valamint a hajléktalanok nagyon 

betegek, pszichés problémákkal küzdenek. Hozzátette, hogy amióta külföldi vendégmunkások 

érkeztek a városba, felszöktek az albérleti árak, ami persze jó dolog a városnak, de az ő szempontjaik 

szerint nem, mert a fel nem vett munkások egy része a hajléktalan ellátásban jelentkezik.  

A gyermekjóléti alapellátással kapcsolatosan elmondta, hogy hasonló a helyzet, mint a 2013. évben, a 

partnerekkel jó az együttműködés. Kiemelte, hogy az előző években feltöltötték az intézményi 

létszámukat, ennek ellenére költözés és gyermekszületés miatt hiába írnak ki családgondozóra 

álláshelyet, nem jelentkeznek az álláshirdetésre.  

Nagy nehézségek árán sikerül kompromisszumokat kötni a szociális és gyámhivatallal, így nem 

veszélyeztetett a működésük.  

Jövő héten részt vesznek az Országos Kríziskezelő és Információs Telefonszolgálat 15 éves jubileumi 

rendezvényén. Ők közvetítik a szolgálathoz a krízises családokat. Kiemelte, hogy egyre nehezebb 

esetekkel találkoznak. 

A bölcsődével kapcsolatban elmondta, hogy jelenleg várólista van, türelmet kér, időben kell jeleznie a 

kismamának, hogy mikor szeretne újra munkába állni. Eddig a feltöltöttségért küzdöttek, jelenleg 

pedig a várólistával küzdenek. 

Köszönetét fejezte ki a hajléktalanos közmunkaprogram támogatásáért a bizottságnak és a képviselő- 

testületnek. A pályázatot megnyerték, így április 16-tól több, mint 30-an vesznek részt a programban. 

Küzdelmeik már vannak, reméli eredményeik is lesznek.  

Az idősek gondozóházával kapcsolatban elmondta még, hogy ők átmeneti intézményként 

funkcionálnak, és annak ellenére, hogy a körülmények nem jók, az idősek nem akarnak elmenni, jól 

érzik magukat. A tartós ellátás nem megoldott, ha a város abban gondolkodna, hogy beruházna egy 

tartós ellátást nyújtó intézménybe, vagy az átmeneti ellátási formát akarná megváltoztatni, az nagyon 

sok pénzbe kerülne, és állami támogatás sem kapcsolódna hozzá. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag kérdésére – A 16 éves kor feletti gyermekeket be lehet-e vonni a 

közmunkaprogramba? - Mátics Katalin intézményvezető elmondta, hogy nem, csak 18 éves kor 

felett.  

 

Dr. Mátics István elnök étkeztetéssel kapcsolatos kérdéseire Mátics Katalin intézményvezető 

beszámolt a Szociális Szolgálat által nyújtott és igénybe vett étkezési formákról. 
 

Miután több hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 
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A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

39/2015. (III.26.) ESZB határozata 

„Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2014. évi beszámolója” című előterjesztés 

véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2014. évi 

beszámolója” című előterjesztést . 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

Ezt követően Dr. Mátics István elnök 17 óra 57 perckor a bizottság nyílt ülését bezárta és zárt ülést 

rendelt el.  

 

 

K.m.f. 

 

 

 Dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 


